



C. V. : Dr. Abbas Atyia Hammoudi

**Assist. Professor: in Institute of Medical Technology /Baghdad /
Department of X-ray. Middle Technical University, Iraq**

Name: Abbas Atyia Hammoudi

Address: Abu-Ghraib City / Baghdad /Iraq

Tel: 07801611565 / 07719715330

Email: Hammoudi.abbas@yahoo.com

A retired person, a transaction was completed on December 6, 2020

Personal Data:

Date of birth: 1 / 7 / 1955

Place of birth: Baghdad / Iraq

Nationality: Iraqi

Marital status: marriage

Administrative Positions:

- **Decision Department of Coronary Care Unit (CCU) 2007.**
- **Director of administration 2012.**
- **Head of Department of Anesthesia 2018.**
- **Associate Dean for Administrative and Financial Affairs 2018-2019.**
- **Member of the examination committee for several years.**
- **Member of the Preparatory Committee for the International Scientific Conference Specialized in Autism Disorder of the Central Technical University on 2/5/2019.**

Education: - Technical diploma as clinical medical assistant.

Institute of Higher Health / Ministry of Health / Iraq. 1976 .

- **Bachelor of Medical Technology in Anesthesia / College of Health and Medical Technology / Baghdad / Ministry of Higher Education & Scientific Research / Iraq . 1998 .**

- **Master of sciences in Biology (Microbiology) /College of Education for Pure Science / Ibn Al-Haitham / University of Baghdad / Ministry of Higher Education & Scientific Research / Iraq . 2006.**
- **PhD of sciences in Biology / Microbiology, College of Education / AL Qadisiya University. 2014 / 2017.**

Scientific conferences:

- The scientific conference at the Technical Medical Institute / Baghdad / attendance / 2002
- The scientific conference for student research at the Technical Medical Institute / Baghdad on 3/15/2011, a participant
- The fourth international scientific conference for medical and health specialties at the Technical Medical Institute / Baghdad / Central Technical University April 7-8, 2018.
- The second and first international scientific conference on applied research and patents / College of Health and Medical Technologies / Baghdad 9-11 April 2019.
- The first international scientific conference for medical and health specialties at the Technical Institute / Kot / Central Technical University April 15-16, 2019.
- The specialized international scientific conference on autism disorder / Technical Medical Institute / Baghdad of the Central Technical University on 2/5/2019.

Personal skills :- Ability to work well under pressure and to work individually as an effective member in teamwork .

-Good presentation skills.

- Very good in preparing specimens and samples according to standard operating procedures.

- Good in monitoring, identifying microorganisms and helping to control infectious diseases.

- Good in aseptic technique for preparation and identification of bacterial isolation and cultivation.

Experience & Training:

-18 years an experience as a clinical medical assistant in medicine ward and coronary care unit (C C U) / ALKarama teaching hospital .Baghdad

-2 years practical in microbiology laboratories in ALKarama teaching Hospital.

- Lecturer in Institute of Medical Technology / Baghdad / Department of CCU (subject: instruments techniques of CCU and (laboratory apparatus techniques for two years).

Department of anesthesia [subject: ICU (Intensive care unit)

& Department of X-ray (subject: Medical Biology for several years) .

-Teaching Competencies Course/ Ministry of Higher Education & Scientific Research / Foundation of Technical Education / Staff Development Center /Iraq. 2006.

-Principle of writing scientific course. / Ministry of Higher Education & Scientific Research / Foundation of Technical Education / Staff Development Center /Iraq . 2008.

-Polymerase chain reaction (PCR) . Institute of Medical Technology / Baghdad . Iraq . 2009.

-"Training Program for Iraqi Personnel in Egypt, TRIP", advanced training course for medical instruments held in Cairo implemented by the Higher Technological Institute. 2010.

-IC³ 2005 Standard Computing Fundamentals (Score: 844) / Foundation of Technical Education Postgraduate Center .Iraq. 2012.

-TOEFL. ITP (Total Score: 437). Academic Center. 2012.

-Photoshop program / Ministry of Higher Education & Scientific Research / Foundation of Technical Education / Staff Development Center /Iraq. 2012.

Languages:

- Native speaker of Arabic.

- Good command of written and spoken English.

PUBLICATIONS:

1. Title of master degree: Study the bacterial infections of respiratory system in kidney transplant patients.2005. Advisors name: Dr. May Majed Abdulla and Dr. Lazem Hamed .

2. Title of PhD degree: Phenotypic and Molecular Characterization of blaNDM-1 & 2 Genes among *Klebsiella pneumoniae* Isolated from Burn Patients in Baghdad Province.2018. Advisors name: Prof. Dr.Azhar N. Hussein.

3. Authors: proff. Dr. Mohammed Sh. Jebur , Abbas Atyia Hammoudi and Ahmed Jawad. Invetro: Pattern antibiotics resistance of *Pseudomonas* bacteria isolated from some urinary tract infection patients. vol. 3, September, 2009. Uruk Refereed J. AlMuthanna university, Iraq.

4.Author: Abbas Atyia Hammoudi : Prevalence of Typhoid Fever in Abu-Ghraib City (Baghdad).Vol.21,No 3 , 2010.Al-Mustansiriyah J. Sci. Baghdad, Iraq .

5. Author: Abbas Atyia Hammoudi ::Association of Bacterial Isolates in Burn Wound Infections. Vol. 11,No. 1, 2014.Medical J. of Babylon .

6. Authors: proff. Dr. Mohammed Sh. Jebur and Abbas Atyia Hammoudi : Antibacterial susceptibility patterns of *Klebsiella pneumonia* isolates from vaginitis cases of pregnant women in Baghdad city .Vol .10, No.17. 2014. AlQadisiya Medical J . Iraq .
7. Authors: Abbas Atyia Hammoudi¹; Azhar N. Hussein ²; Mohammed Sh. Jebur³ : Detection of blaNDM -Metallo- β -Lactamase Genes in *Klebsiella pneumoniae* Strains Isolated From Burn Patients in Baghdad Hospitals. Medical Journal of Babylon, Vol. 13- No. 4 : 904 - 913 , 2016.
8. Authors: Abbas Atyia Hammoudi¹; Azhar N. Hussein ²; Mohammed Sh. Jebur³ : Frequency of Metallo- β -Lactamases Producing *Klebsiella pneumoniae* in Burn Wound Isolates. Al-Kufa University Journal for Biology / VOL.9 / NO.2 / Year: 2017.
9. Authors: Abbas Atyia Hammoudi¹; Azhar N. Hussein ²: Sequencing characterization of housekeeping genes among *Klebsiella pneumoniae* isolated from burn patients. Al-Qadisiyah Journal of Veterinary Medicine Sciences, QJVMS (2017) Vol. 16 No. (2).
10. Authors: Abbas Atyia Hammoudi¹; Azhar N. Hussein ² .Antibiotics resistance of *Klebsiella pneumoniae* isolated from inpatients with burn infections. Wasit Journal for Science and Medicine, Vol. 11,No.(1)2018.
11. Authors: Abbas Atyia Hammoudi: Antibiotics Resistance of Isolated Bacteria from Patients with Urinary Tract Infection. Diyala J.for pure sciences, Vol: 13 No:4 , October 2017.
12. Authors: Abbas Atyia Hammoudi: Antibiotics susceptibility pattern of some *Enterobacteriaceae* isolates from different clinical infectious sources. International journal of Research in pharmaceutical sciences,10(1) .734-741.2019. (Scopus).
13. Prevalence of *Streptococcus pyogenes* bacteria among children with Tonsillitis .Pren. Méd. Argent. Vol. 105 - N° 3. 124-129, Mayo 2019. (Scopus).

Assist. Professor

Dr. Abbas Atyia Hammoudi

Email: Hammoudi.abbas@yahoo.com

Tel: 07801611565 / 07719715330



السيرة الذاتية

الاسم: ا. م. د. عباس عطية حمودي

العنوان: مدينة أبو غريب / بغداد / العراق

هاتف: 07719715330 / 07801611565

Email: Hammoudi.abbas@yahoo.com

متقاعد / تم انجاز المعاملة بتاريخ ٦ / ١٢ / ٢٠٢٠

بيانات شخصية :

تاريخ الميلاد: 1955/7/1

مكان الميلاد: بغداد / العراق

الجنسية: عراقي

الحالة الاجتماعية: متزوج

المناصب الادارية:

- مقرر قسم الانعاش 2007

- مدير الادارة 2012

- رئيس قسم التخدير 2018

- معاون العميد للشؤون الادارية والمالية/ المعهد الطبي التقني/ بغداد 2018-2019

- عضو لجنة امتحانية لعدة سنوات .

- عضو اللجنة التحضيرية للمؤتمر العلمي الدولي التخصصي لاضطراب التوحد للجامعة التقنية

الوسطى بتاريخ 2019/5/2 .

التعليم:

الشهادة: دبلوم فني/ مساعد طبي سريري.

معهد الصحة العليا / وزارة الصحة / العراق. 1976

- بكالوريوس تقنيات طبية وصحية في التخدير / كلية التقنيات الصحية و الطبية / بغداد / وزارة التعليم

العالي والبحث العلمي / العراق. 1998.

- ماجستير علوم حياة /احياء مجهرية / كلية التربية للعلوم الصرفة / ابن الهيثم / جامعة بغداد / وزارة التعليم العالي والبحث العلمي / العراق. 2006.

دكتوراه علوم حياة / الأحياء المجهرية ، كلية التربية / جامعة القادسية. 2017/2014

المؤتمرات العلمية:

- المؤتمر العلمي في المعهد الطبي التقني/ بغداد / حضور/ 2002
- المؤتمر العلمي لبحوث الطلبة في المعهد الطبي التقني/ بغداد في 2011/3/15 مشارك
- المؤتمر العلمي الدولي الرابع للتخصصات الطبية والصحية في المعهد الطبي التقني/ بغداد / الجامعة التقنية الوسطى 7-8 نيسان 2018 .
- المؤتمر العلمي الثاني و الدولي الاول للبحوث التطبيقية وبراءات الاختراع /كلية التقنيات الصحية والطبية /بغداد 9 – 11 نيسان 2019 .
- المؤتمر العلمي الدولي الاول للتخصصات الطبية والصحية في المعهد التقني/ كوت / الجامعة التقنية الوسطى 15-16 نيسان 2019 .
- المؤتمر العلمي الدولي التخصصي لاضطراب التوحد /المعهد الطبي التقني /بغداد للجامعة التقنية الوسطى بتاريخ 2019/5/2 .

المهارات الشخصية:

- القدرة على العمل بشكل جيد تحت الضغط والعمل بشكل فردي كعضو فعال في العمل الجماعي.
- جيد في مهارات العرض .
- جيد جدا في إعداد العينات وفقا لإجراءات الطرق القياسية.
- جيد في رصد وتحديد الكائنات الحية الدقيقة والمساعدة في السيطرة على الأمراض المعدية.
- جيد في تقنية التعقيم لإعداد وتحديد العزلة البكتيرية وزراعتها . .

الخبرة والتدريب:

- 18 عامًا من الخبرة كمساعد طبي سريري في قسم الباطنية ووحدة العناية المركزية/ مستشفى الكرامة التعليمي. بغداد
- سنتان تدريب عملي (ممارسة ميدانية) في مختبرات الأحياء الدقيقة في مستشفى الكرامة التعليمي.
- مدرس في المعهد الطبي التقني/ بغداد / قسم الانعاش في مادة تقنيات اجهزة الانعاش , ومادة تقنيات الأجهزة المختبرية لمدة عامين .
- مدرس في قسم التخدير [في مادة العناية المركزة], وقسم تقنيات الأشعة في مادة علم الأحياء الطبي لعدة سنوات .
- دورة تعليم الكفاءات / وزارة التعليم العالي والبحث العلمي / مؤسسة التعليم الفني / مركز تطوير الملاكات / العراق. 2006
- دورة في مبادئ الكتابة العلمية. / وزارة التعليم العالي والبحث العلمي / مؤسسة التعليم الفني / مركز تطوير الملاكات / العراق. 2008.

- دورة تفاعل البلمرة المتسلسل (PCR). المعهد الطبي التقني / بغداد. العراق . 2009.
- "البرنامج التدريبي للعاملين العراقيين في مصر ، TRIP" ، دورة تدريبية متقدمة للأجهزة الطبية التي عقدت في القاهرة بواسطة المعهد التكنولوجي العالي. 2010
- IC3 2005 أساسيات الحوسبة القياسية (التقييم: 844) / مؤسسة مركز الدراسات العليا للتعليم الفني ، العراق. 2012.
- TOEFL. ITP (إجمالي النقاط: 437). المركز الأكاديمي. 2012.
- دورة برنامج فوتوشوب / وزارة التعليم العالي والبحث العلمي / مؤسسة التعليم الفني / مركز تطوير الملاكات / العراق. 2012.
- دورة متقدمة في طرائق التدريس 2019 مركز التعليم المستمر/ وزارة التعليم العالي والبحث العلمي / العراق .

اللغات :

- اللغة الأصلية اللغة العربية.
- دراية جيدة باللغة الانجليزية كتابة و حديثا.

المنشورات:

1. عنوان رسالة درجة الماجستير: دراسة الالتهابات البكتيرية في الجهاز التنفسي لدى مرضى زرع الكلى 2005. اسماء المشرفين: د. مي ماجد عبدالله والدكتور لازم حميد.
2. عنوان اطروحة الدكتوراه: التوصيف المظهري والجزئي لجينات 2 & 1-blaNDM بين الكلبسيلا الرئوية المعزولة من مرضى الحروق في محافظة بغداد. 2018. المشرف الاستاذ الدكتورة ازهار نوري حسين.
3. الباحثون: الاستاذ الدكتور محمد شمخي جبر وعباس عطية حمودي وأحمد جواد. مختبريا: مقاومة المضادات الحيوية لبكتيريا الزوائف الزنجارية المعزولة من بعض مرضى التهاب المسالك البولية. المجلد. 3 أيلول (سبتمبر) 2009. مجلة اوروك المثنى ، العراق.
4. الباحث: عباس عطية حمودي: انتشار حمى التيفوئيد في مدينة أبو غريب (بغداد) ، المجلد 21 ، العدد 3 ، 2010.مجلة علوم المستنصرية. بغداد، العراق
5. الباحث: عباس عطية حمودي: تواجد العزلات البكتيرية في التهابات الحروق . المجلد 11، العدد 1، 2014، مجلة بابل الطبية .
6. الباحثون: الاستاذ الدكتور محمد شمخي جبر وعباس عطية حمودي: أنماط الحساسية المضادة لبكتيريا الكلبسيلا الرئوية المعزولة من حالات التهاب المهبل لدى النساء الحوامل في مدينة بغداد ، المجلد 10 ، العدد 17. 2014. مجلة القادسية الطبية العراق .

7. الباحثون: عباس عطية حمودي¹ ؛ أزهار نوري حسين² محمد شمخي جبر³: الكشف عن جينات *blaNDM -Metallo-β-Lactamase* في سلالات الكلبسيلا الرئوية المعزولة من مرضى الحروق في مستشفيات بغداد. المجلة الطبية لبابل ، المجلد. 13- العدد (4) رقم الصفحات: 904 - 913 ، 2016.
8. الباحثون: عباس عطية حمودي¹ ؛ أزهار نوري حسين² محمد شمخي جبر.: تردد *Metallo-β-Lactamases* المنتجة من الكلبسيلا الرئوية في عزلات الحروق. مجلة جامعة الكوفة لعلم الأحياء / Vol.9 / NO.2 / السنة: 2017
9. الباحثون: عباس عطية حمودي¹ ؛ أزهار حسين²: توصيف تسلسل جينات *housekeeping* بين عزلات الكلبسيلا الرئوية المعزولة من مرضى الحروق. مجلة القادسية لعلم الطب البيطري ، (QJVMS (2017) المجلد. 16 العدد (2).
10. الباحثون: عباس عطية حمودي¹ ؛ أزهارنوري حسين². مقاومة المضادات الحيوية لبكتيريا الكلبسيلا الرئوية المعزولة من المرضى الراقدين المصابين بالتهابات الحروق. مجلة واسط للعلوم والطب ، المجلد. 11، العدد (1) 2018.
11. الباحث: عباس عطية حمودي: مقاومة المضادات الحيوية للبكتيريا المعزولة من مرضى التهاب المسالك البولية. مجلة ديالى للعلوم الصرفة ، المجلد: 13 العدد: 4 ، أكتوبر 2017
12. الباحث: عباس عطية حمودي: نمط حساسية المضادات الحيوية لبعض أنواع بكتيريا الأمعاء المعزولة من مصادر معدية سريرية مختلفة. المجلة الدولية للبحوث في علوم الصيدلة ، 10 (1) 734-741. 2019 (منشورات سكوبس) .
13. الباحث: عباس عطية حمودي: انتشار بكتيريا *Streptococcus pyogenes* بين الأطفال المصابين بالتهاب اللوزتين. مجلة La Prensa الطبية الأرجنتين المجلد. 105 - العدد 3. 124-129 ، مايس 2019. (منشورات سكوبس) .

الاستاذ المساعد

الدكتور

عباس عطية حمودي

07801611565/ 07719715330

Email: Hammoudi.abbas@yahoo.com